
Protokół NR XXIX z obrad sesji Rady Miejskiej w 
Ostrołęce z dnia 10 grudnia   2004 roku.  
 
Na początku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej wyraził zgodę aby głos 
zabrał przedstawiciel zaprzyjaźnionego miasta Meppen z Ostrołęką.  Przybył on  
na zaproszenie radnego Wojciecha Zarzyckiego na turniej z drużyną koszykarek 
swego miasta  zorganizowany w Ostrołęce.  
Głos również zabrali przedstawiciele Towarzystwa Przyjaciół  Ostrołęki , którzy 
wręczyli radnym pamiątkowe książki.    
 
Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  
Wprowadzam do porządku obrad sesji Rady Miejskiej Rezolucję w sprawie 
likwidacji oddziału ZUS w Ostrołęce.  
    
Obecni według załączonej listy.   
 
Ad. do pkt 2 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  
Otwieram XXIX sesję Rady Miejskiej w Ostrołęce .  Na   Sekretarza obrad 
proponuję Pana  radnego Krzysztofa Majkowskiego. Czy  ktoś wnosi jakieś 
uwagi. Uwag nie wniesiono.  
Sekretarzem obrad został wybrany radny Rady Miejskiej Krzysztof 
Majkowski.   
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  
Wprowadzam do dzisiejszego porządku obrad uchwałę Rady Miejskiej 
zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 
Państwowego funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Proponuję 
rozpatrzenie po pkt 15.  
Rezolucję proponuję rozpatrzyć po pkt 16 jako pkt 16 a.   
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski  
Poddaję pod głosowanie cały porządek wraz z wprowadzonymi punktami    
 
Głosowanie : 
Za 19 głosów,  
Przeciw – 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
 
 
 



Proponowany Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
4. Przyjęcie protokołu XXVII sesji Rady Miejskiej / protokół do zapoznania się 

w Kancelarii Rady Miejskiej/. 
5. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych Rady Miejskiej oraz wystąpienia 

Przewodniczących Samorządów Osiedlowych 
  
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie  

zwolnienia z opłaty od wniosku o wpis do ewidencji działalności 
gospodarczej,    

a/ wystąpienie sprawozdawczy komisji Gospodarki Finansowej, 
b/  opinia   komisji  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców   
c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji , 
d/ dyskusja , 
e/ podjęcie uchwały.  
 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 
ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe miejskiego transportu 
zbiorowego ,  
a/ wystąpienie sprawozdawczy Komisji Gospodarki Finansowej, 
b/  opinie   komisji:  
- Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej, 
- Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,  
c/ opinia Samorządów Osiedlowych,  
d/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji oraz opinii Samorządów 
Osiedlowych,  
e/ dyskusja , 
f/ podjęcie uchwały.  
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 
określenia   stawek  podatku od nieruchomości na terenie miasta Ostrołęki,  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji  Gospodarki Finansowej, 
b/ opinie komisji :  
- Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej, 
- Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców,  
c/ opinia Samorządów Osiedlowych   
d/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji oraz opinii Samorządów 
Osiedlowych , 
e/ dyskusja,  
f/ podjęcie uchwały.   



 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 
ustalenia wysokości stawki podatku od posiadania psów na terenie miasta 
Ostrołęki,   
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Gospodarki Finansowej, 
b/ opinie komisji: 
 - Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej, 
 -  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców , 
c/ opinia Samorządów Osiedlowych,   
d/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji oraz opinii Samorządów 
Osiedlowych , 
e/ dyskusja , 
e/ podjęcie uchwały.   
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 
określenia wysokości stawek   podatku od środków transportowych na 
terenie miasta Ostrołęki,  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji  Gospodarki Finansowej, 
b/ opinie komisji :  
- Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej, 
- Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców , 
c/ opinia Samorządów Osiedlowych,   
d/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji oraz opinii Samorządów, 
Osiedlowych,  
e/ dyskusja , 
f/ podjęcie uchwały.    
 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie 
przyjęcia „ Programu współpracy miasta Ostrołęki z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami , o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2005”  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Prawa, Porządku Publicznego i 
Współpracy z Samorządami Mieszkańców, 
b/ opinie komisji: 
 - Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej, 
 - Gospodarki Finansowej, 
 - Rodziny i Opieki Społecznej,  
 - Kultury , Sportu i Turystyki,   
 - Oświaty,  
 - Zdrowia i Ochrony Środowiska,   
c/  rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji,  
d/ dyskusja , 
e/ podjęcie uchwały.   



 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej wniesionego przez 
Grupę Radnych Rady Miejskiej w Ostrołęce zmieniającego uchwałę  w 
sprawie procedury uchwalania budżetu oraz rodzajów i szczegółowości 
materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi,  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Prawa, Porządku Publicznego i 
Współpracy z Samorządami Mieszkańców, 
b/  rozpatrzenie sprawozdania  komisji,  
c/ dyskusja , 
d/ podjęcie uchwały.  
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej wniesionego przez 
Grupę Radnych Rady Miejskiej w Ostrołęce  w sprawie połączenia Komisji 
stałych Rady Miejskiej w Ostrołęce,  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Prawa, Porządku Publicznego i 
Współpracy z Samorządami Mieszkańców, 
b/  rozpatrzenie sprawozdania  komisji,  
c/ dyskusja , 
d/ podjęcie uchwały.  
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej zmieniającego uchwałę 
w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji na prace konserwatorskie , 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru , 
sposobu jej rozliczenia oraz sposobu kontroli wykonania zleconego zadania,  
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji Prawa, Porządku Publicznego i 
Współpracy z Samorządami Mieszkańców, 
b/  rozpatrzenie sprawozdania  komisji,  
c/ dyskusja , 
d/ podjęcie uchwały.  
 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian w 
budżecie miasta na 2004 rok,   
a/ wystąpienie sprawozdawcy Komisji  Gospodarki Finansowej, 
b/ opinie komisji :  
- Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej,  
- Oświaty,  
- Kultury , Sportu i Turystyki  
- Zdrowia i Ochrony Środowiska,  
- Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców, 
c/ rozpatrzenie sprawozdania i opinii komisji  
d/ dyskusja  
e/ podjęcie uchwały.    
 



16. Rozpatrzenie informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki o realizacji 
uchwały Nr 30/V/2003 Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie przyjęcia 
Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem miasta Ostrołęki w 
latach 2003-2007, oraz za rok 2003 ,   
a/ wniosek komisji:  
- Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej, 
- Gospodarki Finansowej, 
b/ opinia komisji Rodziny i Opieki Społecznej , 
c/ opinia Samorządów Osiedlowych,   
d/ rozpatrzenie wniosku i opinii komisji oraz opinii Samorządów Osiedlowych, 
e/ dyskusja , 
f/ przyjęcie informacji.  
 
17. Rozpatrzenie informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki dotyczących 
realizacji:  
1/ uchwał Rady Miejskiej w Ostrołęce podjętych w okresie III kwartału 2004 
roku,  
2/wniosków Przewodniczących Samorządów Osiedlowych w Ostrołęce, 
zgłoszonych w okresie III kwartału 2004 roku,  
3/ wniosków Komisji Rady Miejskiej w Ostrołęce zgłoszonych w okresie III 
kwartału 2004 roku,  
4/ interpelacji i wniosków radnych Rady Miejskiej w Ostrołęce zgłoszonych w 
okresie III kwartału 2004 roku,   
- wniosek Komisji  Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców  
b/ opinie komisji:  
- Gospodarki Finansowej,  
- Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej,  
- Zdrowia i Ochrony Środowiska,  
- Rodziny i Opieki Społecznej , 
- Oświaty ,  
- Kultury, Sportu i Turystyki , 
c/ opinia Samorządów Osiedlowych ,  
d/ rozpatrzenie wniosku i opinii komisji oraz opinii Samorządów Osiedlowych  
e/ dyskusja , 
f/ przyjęcie informacji w wymienionych pp.1 , pp. 2 , pp. 3 , pp. 4 .  
 
18. Informacja Prezydenta Miasta o pracy w okresie od 1 października  do 
31 października  2004 roku ,  
  
19. Odpowiedzi Prezydenta Miasta na interpelacje , wnioski i 
zapytania radnych Rady Miejskiej oraz przedstawicieli Samorządów 
Osiedlowych  



 
20. Komunikaty i sprawy organizacyjne Rady Miejskiej .   
 a/ Przyjęcie sprawozdania z kontroli Ostrołęckiego Przedsiębiorstwa 
Wodociągów i Kanalizacji w Ostrołęce,  
21.Sprawy różne.  
22.Zakończenie obrad XXIX sesji Rady Miejskiej w Ostrołęce.  
 
Ad. do pkt 4   
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski 
Protokół z obrad sesji XXVII był do wglądu w Kancelarii Rady Miejskiej. Czy 
ktoś wnosi uwagi. Uwag nie wniesiono. 
 
Głosowanie: 
Za – 19 głosów,  
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Protokół został przyjęty.   
 
Ad. do pkt 5 – interpelacje  
 
Radna Rady Miejskiej – Agnieszka Bałazy  
Zwracam się z prośbą do Prezydenta Miasta aby rozważyć możliwość 
namalowania pasów na jezdni na ulicy Brata Żebrowskiego.  
 
Radny Rady Miejskiej – Marek Gogulski  
Czy jest coś wiadomo odnośnie zamknięcia jednego oddziału w  „Intercelu”. Z 
moich informacji wynika że niebawem zostanie zamknięty oddział celulozowni.   
 
Radny Rady Miejskiej – Krzysztof Majkowski  
Proszę o udzielenie mi odpowiedzi na następujące pytania:  
 
1/ Co jest przyczyną nierównego traktowania w kwestii remontów bieżących 
dróg i chodników między podmiotami które posiadają w wieczystym 
użytkowaniu grunty miejskie. Wspólnota mieszkaniowa Psarskiego 14 
deklarowała 50% udział własnych środków i nie otrzymała dofinansowania z 
miasta – natomiast budynek prawie po sąsiedzku , bez deklaracji 
dofinansowania – otrzymał 100% wsparcie ze strony tutejszego urzędu. 
 
  
2/ Jakie działania podjął pan Prezydent w okresie od 1. 01. 2004 roku do 30. 06. 
2004 roku w celu uchwalenia Powiatowego planu Gospodarowania Odpadami.  
 
 



 
3/ Dlaczego działania Urzędu Miasta w Ostrołęce w kwestii utrzymania 
technicznego obiektów oświatowych zmierzają do całkowitego unicestwienia  
ZSZ Nr. 2 w Wojciechowicach.   
 
4/ Czy osoby, które ostatnimi dniami desygnował pan Prezydent do pełnienia 
funkcji w radach nadzorczych spółek miejskich to najlepsi, czy jest to ukłon 
pana Prezydenta w stronę niektórych organizacji politycznych.  
 
Radna Rady Miejskiej – Agnieszka Tańska 
Czy władze miasta nie mogłyby zagospodarować budynku po hotelu dla 
pielęgniarek w najbliższym czasie.  Moim zdaniem obiekt jest w dobrym stanie i 
mógłby służyć jeszcze ludziom.  
 
Radny Rady Miejskiej – Andrzej Kania  
1/ Czy w szkołach które są pod nadzorem miasta nie dało by się wprowadzić 
ochrony , której zadaniem byłoby pilnowanie uczęszczających tam dzieci 
Praktykuje się to w krajach Europy Zachodniej    
2/ Chciałbym się  dowiedzieć  czy jest to zgodne z prawem aby 
Przewodniczącego Rady Miejskiej na uroczystościach reprezentował Prezydent 
Miasta. Taki precedens  miał miejsce na uroczystości w Gimnazjum Nr 1 , gdzie 
nadawano imię szkole  uchwałą Rady Miejskiej i zamiast Przewodniczącego 
Rady Miejskiej reprezentował go Prezydent Miasta.   
 
Ad. do pkt 6  
Komisja Gospodarki Finansowej- opiniuje pozytywnie  
Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców - opiniuje pozytywnie  
 
Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski  
Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  
Na podstawie art. 28 ust. 1 ustawy z dnia 2 lipca 2004 r. o swobodzie 
działalności gospodarczej /Dz. U. Nr 173 poz. 1807/, proponuje się 
wprowadzenie zwolnienia z opłaty od wniosku o wpis do ewidencji działalności 
gospodarczej prowadzonej przez Prezydenta Miasta Ostrołęki dla osób 
posiadających status osoby bezrobotnej oraz absolwentów szkół 
ponadpodstawowych i wyższych. 
Wprowadzenie zwolnienia z opłaty będzie jednym z elementów działań na rzecz 
przeciwdziałania bezrobociu i wspierania przedsiębiorczości w naszym mieście. 
Osoby  bezrobotne oraz absolwenci zamierzający rozpocząć i wykonywać 
działalność gospodarczą na własny rachunek często napotykają szereg barier, a 
w szczególności nie dysponują odpowiednimi zasobami pieniężnymi. 



Zwolnienie z opłaty za wpis do ewidencji działalności gospodarczej będzie  
niewielkim wsparciem ze strony samorządu dla przyszłych przedsiębiorców. 
Z danych uzyskanych w Powiatowym Urzędzie Pracy wynika, że w  2003 roku 
zarejestrowanych było 6.198 osób bezrobotnych pochodzących z terenu miasta 
Ostrołęki,     w tym liczba absolwentów wyniosła 334 osoby. W ubiegłym roku 
wniosek o wpis do ewidencji działalności gospodarczej złożyło 522 osoby 
fizyczne, co stanowiło 8,4 % ogólnej liczby zarejestrowanych bezrobotnych. Z 
informacji zebranych od instytucji udzielających preferencyjnych pożyczek 
osobom bezrobotnym na rozpoczęcie działalności gospodarczej /Powiatowy 
Urząd Pracy w Ostrołęce oraz Ostrołęcki Ruch Wspierania Przedsiębiorczości/ 
wynika, że w 2003 roku udzielono 50 takich pożyczek. Stanowiło to 9,6 % 
ogólnej liczby nowozaewidencjonowanych przedsiębiorców.  
W celu określenia wielkości utraconych wpływów do budżetu miasta w 
przypadku przyjęcia przedłożonego projektu uchwały, założono na podstawie 
wyżej przedstawionych danych, że ok. 10% osób składających wniosek o wpis 
do ewidencji działalności gospodarczej prowadzonej przez Prezydenta Miasta 
Ostrołęki stanowią osoby bezrobotne. Liczba zgłaszających rozpoczęcie nowej 
działalności gospodarczej od kilku lat kształtuje się na podobnym poziomie tj. 
ok. 500 osób, a 10% stanowią bezrobotni tj. ok. 50 osób. Ponieważ opłata za 
wpis wynosi 100, 00 zł  szacunkowo można przyjąć, że po podjęciu uchwały 
wpływy do budżetu miasta ulegną zmniejszeniu  o ok. 5.000, 00 zł w skali roku. 
Przedłożony projekt uchwały ma charakter pilotażowy. Umożliwi i znacznie 
ułatwi bieżące monitorowanie jaka liczba bezrobotnych /w tym absolwentów/ 
zdecyduje się na podjęcie działalności gospodarczej na własny rachunek. Po 
upływie roku będzie można ocenić na ile podobne inicjatywy ze strony 
samorządu są zachętą i efektywniej wspierają lokalną przedsiębiorczość  
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  
Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 
uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 
Głosowanie  
Za -19głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Uchwała  została podjęta.   

Ad. do pkt 7  

Komisja Gospodarki Finansowej- opiniuje pozytywnie / z autopoprawką/ 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej - opiniuje 
pozytywnie 
Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców - opiniuje pozytywnie 



Samorządy Osiedlowe - opiniują pozytywnie 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Otwieram dyskusję do projektu uchwały. 
  
Radna Rady Miejskiej – Maria Sulbińska  

Zgłaszam wniosek mniejszości aby w uchwale były zwolnione od zakupu 

biletów dzieci do lat 7    

Radny Rady Miejskiej – Tadeusz Jarosik  

Chciałbym poinformować że odnośnie cen urzędowych za usługi przewozowe 

miejskiego transportu zbiorowego jest negatywne stanowisko OPPZ i Związku 

Zawodowego   Solidarność w Ostrołęce.  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

 Poddaję pod głosowanie wniosek mniejszości  zgłoszony przez radną Marię 

Sulbińską  

Głosowanie  
Za -11głosów,   
Przeciw - 4 głosy,  
Wstrzymujących się – 4głosy,  
Wniosek został przyjęty.  

 

Radna Rady Miejskiej- Bożena Napiórkowska  

Zgłaszam propozycję aby każdą poprawkę głosować oddzielnie  

II. poprawka – żeby Radnych Rady Miejskiej pozbawić / wykluczyć/ z 

darmowych  przejazdów autobusem MZK  

Głosowanie  
Za -19 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Wniosek został przyjęty.   

III. poprawka – aby Honorowi Dawcy Krwi , którzy oddali powyżej 30 litrów 

krwi na podstawie wpisu w legitymacji honorowego dawcy krwi byli zwolnieni z 

opłaty za przejazd. 



Głosowanie  
Za -11głosów,   
Przeciw - 10głosów,  
Wstrzymujących się – 0głosów,  
Wniosek został przyjęty 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski   
Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej więcej nie wnieśli uwag , po czym 
projekt uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 
Głosowanie  
Za -20 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 1głos,  
Uchwała  została podjęta.   

Ad. do pkt 8 

Komisja Gospodarki Finansowej- opiniuje pozytywnie / z autopoprawką/ 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej - opiniuje 
pozytywnie/ z wnioskiem do Komisji Komunalnej / 
Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców - opiniuje pozytywnie 
Samorządy Osiedlowe - opiniują pozytywnie 

Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski  
Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  
Podejmowanie uchwał w sprawach podatków i opłat, w granicach 

określonych w odrębnych ustawach, w myśl art.18 ust.2 pkt.1 ustawy o 

samorządzie gminnym należy do wyłącznej właściwości rady gminy. 

Natomiast art.5 ust.1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych stanowi, że 

rada gminy w drodze uchwały, określa wysokość stawek podatku od 

nieruchomości. Górne granice stawek kwotowych na każdy rok podatkowy, 

jak wynika z art.20 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, ogłasza w 

formie obwieszczenia Minister Finansów, uwzględniając wskaźnik wzrostu 

cen detalicznych towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszych 

trzech kwartałów roku, w którym stawki ulegają podwyższeniu, w stosunku 

do analogicznego okresu roku poprzedniego. Minister Finansów, w 

obwieszczeniu z dnia 26 października 2004 roku (M.P. Nr 46   , poz. 794   ) 



określił górne granice stawek kwotowych podatku od nieruchomości na 

2005r. Wzrost stawek podatku od nieruchomości proponowanych na 2005 

rok w stosunku do stawek obowiązujących w 2004 roku oraz różnice w 

stosunku do górnych stawek określonych przez Ministra Finansów obrazuje 

poniższe zestawienie: 
 

Stawki obowiązujące w 
2004 roku w zł. 

Stawki proponowane na 2005 rok w zł. Lp. Rodzaj 
nieruchomości 

Maks.ogł. 
przez 
Min. 
Finansów 

Określone 
przez 
Radę 
Miejską 

Różnica 
do 
stawki  
maks. 

Maks.ogł. 
przez 
Min. 
Finansów 

Prop.dla 
Rady 
Miejskiej 

Różnica 
do 
stawki  
maks. 

Wzrost do  
stawek 
obow. w  
2004r. 

 
% 

1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9. 10. 
Grunty: 
a) Związane z 
prowadzeniem 
działalności 
gospodarczej, bez 
względu na 
sposób 
zakwalifikowania 
w ewidencji 
gruntów i 
budynków, od 
1m2 powierzchni  

 
 
 
 
 

0,63 

 
 
 
 
 

0,63 

 
 
 
 
 

0 

 
 
 
 
 

0,66 

 
 
 
 
 

0,66 

 
 
 
 
 
0 

 
 
 
 
 

0,03 

 
 
 
 
 

4,7 

 

b) pod jeziorami, 
zajętych na zbiorniki 
wodne, retencyjne lub 
elektrowni wodnych 
od 1 ha powierzchni,  

 
 

3,41 

 
 

Nie 
określono 

 
 
- 

 
 

3,52 

 
 

3,52 

 
 
0 

 
 
0 

 
 
0 

 
1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9. 10. 
 c) pozostałe, w 

tym zajęte na 
prowadzenie 
odpłatnej statutowej 
działalności pożytku 
publicznego przez 
organizacje pożytku 
publicznego, od 1m2 
powierzchni 

 
 
 
 

0,31 

 
 
 
 

0,12 

 
 
 
 

0,19 

 
 
 
 

0,32 

 
 
 
 

0,15 

 
 
 
 

0,17 

 
 
 
 

0,03 

 
 
 
 

25,0 

2. Budynki lub ich 
części od 1m2 

powierzchni 
użytkowej: 
 
a) mieszkalne 

 
 
 
 
 

0,52 

 
 
 
 
 

0,49 

 
 
 
 
 

0,03 

 
 
 
 
 

0,54 

 
 
 
 
 

0,51 

 
 
 
 
 

0,03 

 
 
 
 
 

0,02 

 
 
 
 
 

4,0 



 b) związane z 
prowadzeniem 
działalności 
gospodarczej oraz od 
budynków 
mieszkalnych lub ich 
części zajętych na 
prowadzenie 
działalności gosp. 

 
 
 
 

17,42 

 
 
 
 

17,00 

 
 
 
 

0,42 

 
 
 
 

17,98 

 
 
 
 

17,54 

 
 
 
 

0,44 

 
 
 
 

0,54 

 
 
 
 

3,2 

c) zajęte na 
prowadzenie 
działalności 
gospodarczej w 
zakresie obrotu 
kwalifikowanym 
materiałem siewnym 

 
 
 

8,11 
 

 
 
 

7,90 

 
 
 

0,21 

 
 
 

8,37 

 
 
 

8,20 

 
 
 

0,17 

 
 
 

0,30 

 
 
 

3,8 

d) zajęte na 
prowadzenie 
działalności 
gospodarczej w 
zakresie udzielania 
świadczeń 
zdrowotnych 

 
 
 

3,49 

 
 
 

3,46 

 
 
 

0,03 

 
 
 

3,61 

 
 
 

3,58 

 
 
 

0,03 

 
 
 

0,12 

 
 
 

3,5 

 

e) pozostałe w 
tym zajęte na 
prowadzenie 
odpłatnej statutowej 
działalności pożytku 
publicznego przez 
organizacje pożytku 
publicznego 

 
 
 
 

5,82 

 
 
 
 

5,65 

 
 
 
 

0,17 

 
 
 
 

6,01 

 
 
 
 

5,83 

 
 
 
 

0,18 

 
 
 
 

0,18 

 
 
 
 

3,2 

3. Budowle, wartość 
określona na 
podstawie art.4 ust.1 
pkt.3 i ust.3-7 ustawy 
o podatkach i opłatach 
lokalnych  

 
 

2% 
 

 
 

2% 

 
 
0 

 
 

2% 

 
 

2% 

 
 
0 

 
 
0 

 
 
0 

Określenie przez Radę Miejską stawek kwotowych podatku od 
nieruchomości na 2005 r. proponowanych w projekcie uchwały spowoduje 
zwiększenie wymiaru podatku, jak również wzrost dochodów z tego tytułu 
do budżetu miasta, a mianowicie: 

 

Podatek Wymiar 
2004r. (w zł.) 

Przewidywan
y wymiar na 
2005r. (w zł.) 

Wzrost 
(w zł.) 

Podatek od nieruchomości (ogółem) 

w tym: 

20.308.074,99 20.894.170,32 586.095,33 

- od osób fizycznych 2.536.620,29 2.718.918,84 182.298,55 

- od osób prawnych 17.771.454,70 18.175.251,48 403.796,78 

Nadmienia się również, że wskutek obniżenia górnych stawek podatku od 
nieruchomości straty budżetu miasta w 2004 roku wynoszą 1.190.737 zł, 



natomiast wg. proponowanych stawek podatku na 2005r. przewiduje się 
stratę w stosunku do górnych stawek określonych przez Ministra Finansów 
1.110.434,22 zł. 
W latach ubiegłych uchwały Rady Miejskiej określające stawki podatku od 
nieruchomości zawierały również ulgi i zwolnienia w tym podatku.  
Propozycje zwolnień na 2005 rok są zawarte w odrębnym projekcie uchwały.  
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Otwieram dyskusję do projektu uchwały. 
 

Radny Rady Miejskiej – Tadeusz Jarosik  

Zgłaszam wniosek aby zarządzić przerwę , i zwołać ponownie Komisję 

Gospodarki Finansowej celem opracowania nowego projektu uchwały.   

Radna Rady Miejskiej – Maria Sulbińska  

Zgłaszam wniosek przeciwny.  

Głosowanie  
Za -6głosów,   
Przeciw - 13głosów,  
Wstrzymujących się – 2 głosy,  
Wniosek nie został przyjęty 

 

Radny Rady Miejskiej- Mariusz Popielarz  

Nie rozumiem czym podyktowana jest  dzisiejsza dyskusja. Komisja  Komisja 
Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Mieszkańców 
opiniuje pozytywnie projekt uchwały zgodnie z prawem.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Poddaję pod glosowanie propozycje które zgłosiły komisje  
Głosowanie  
Za -11 głosów,   
Przeciw - 11głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Chciałbym poinformować że wpłynął wniosek od grupy radnych w sprawie 
przeprowadzenia głosowania imiennego nad projektem uchwały.  
 Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik pod protokółem  
W wyniku przeprowadzonego głosowania wynika, że uchwała nie została 
podjęta. 



  
Wynik głosowania imiennego: 
Za -11 głosów,   
Przeciw - 11głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Uchwała nie została podjęta.  
 

Ad. do pkt 9 

Komisja Gospodarki Finansowej- opiniuje pozytywnie  
Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej - opiniuje 
pozytywnie 
Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców - opiniuje pozytywnie 
Samorządy Osiedlowe - opiniują pozytywnie 

 

Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski  
Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  
Podejmowanie uchwał w sprawach podatków i opłat, w granicach 
określonych w odrębnych ustawach, w myśl art.18 ust.2 pkt.8 ustawy o 
samorządzie gminnym należy do wyłącznej właściwości rady gminy. 
Natomiast art.14 pkt.1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych stanowi, że 
rada gminy ustala wysokość stawek podatku od posiadania psów. 
Górne granice stawek kwotowych na każdy rok podatkowy, jak wynika z 
art.20 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, ogłasza, w formie 
obwieszczenia Minister Finansów, uwzględniając wskaźnik wzrostu cen 
detalicznych towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszych trzech 
kwartałów roku, w którym stawki ulegają podwyższeniu, w stosunku do 
analogicznego okresu roku poprzedniego. 
Jak wynika z obwieszczenia Ministra Finansów z dnia 26 października 2004r. 
w sprawie górnych granic stawek kwotowych w podatkach i opłatach 
lokalnych (M. P. Nr 46  , poz. 794   ) na rok 2005 ustalona została górna 
stawka podatku od posiadania jednego psa 51,91 zł. 
Biorąc pod uwagę występujące trudności w ustaleniu posiadaczy psów i 
wyegzekwowania podatku z tego tytułu proponuje się na rok 2005 
utrzymanie stawki podatku od posiadania psów na poziomie 2004r. tj. 30zł 
Proponuje się również zwolnienie z tego podatku posiadaczy psów 
zakupionych w schronisku dla bezdomnych zwierząt.  
 

 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  
Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 
uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 
Głosowanie  
Za -21głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 1 głos,  
Uchwała  została podjęta.   

 
Ad. do pkt 10 

Komisja Gospodarki Finansowej- opiniuje pozytywnie z poprawką aby stawki 
pozostawić na tym samym poziomie co 2004 roku  
Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej - opiniuje 
pozytywnie z poprawką o obniżenie o 1 % 
Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców - opiniuje pozytywnie 
Samorządy Osiedlowe - opiniują pozytywnie 

Wiceprezydent Miasta – Stanisław Rybski  
Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  
Podejmowanie uchwał w sprawach podatków i opłat w granicach określonych w 
odrębnych ustawach, w myśl art.18 ust.2 pkt.8 ustawy o samorządzie gminnym 
należy do wyłącznej właściwości rady gminy. Natomiast art.10 ust.1 ustawy o 
podatkach i opłatach lokalnych stanowi, że rada gminy określa, w drodze 
uchwały wysokość stawek podatku od środków transportowych. W projekcie 
uchwały Rady Miejskiej zróżnicowano wysokość stawek dla poszczególnych 
rodzajów pojazdów, uwzględniając w szczególności: wpływ środka 
transportowego na środowisko naturalne, rok produkcji, dopuszczalną masę 
całkowitą albo liczbę miejsc do siedzenia, ilość osi jezdnych oraz rodzaj 
zawieszenia. 
Minister Finansów w obwieszczeniu samochodów dnia 26 października 2004r. 
(M. P. Nr 46    poz. 794)   .określił górne granice stawek kwotowych 
samochodów podatku od środków transportowych na 2005r., samochodów 
mianowicie: 
1. od samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej: 

      a)  od 3,5 tony do 5,5 ton włącznie                -     640,37zł 

      b)  powyżej 5,5 tony do 9 ton włącznie         -  1.067,27zł 

      c)  powyżej 9 ton i poniżej 12 ton                  -  1.280,73zł 

      d)  równej lub wyższej niż 12 ton                  -   2.444,04zł 



2.   od ciągników siodłowych lub balastowych o dopuszczalnej masie całkowitej 

zespołu             

      pojazdów: 

      a)  od 3,5 tony i poniżej 12 ton                      -   1.494,18zł 

      b)  równej 12 ton do 36 ton włącznie            -   1.889,06zł 

      c)  powyżej 36 ton                                          -  2.444,04zł 

3. od przyczep i naczep, które łącznie z pojazdem posiadają dopuszczalną masę 

całkowitą: 

a) od 7 ton i powyżej 12 ton                           -  1.280,73zł 

b) równej 12 ton do 36 ton włącznie              -  1.494,18zł 

c) powyżej 36 ton                                            - 1.889,06zł 

4. od autobusów w zależności od liczby miejsc do siedzenia: 

a) mniejszej niż 30 miejsc                               -  1.494,18zł 

b) równej lub wyższej niż 30 miejsc               -  1.889,06zł 

Dla pojazdów o najwyższej dopuszczalnej masie całkowitej, tj. równej lub 
wyższej niż 12 ton Minister Finansów w obwieszczeniu z dnia 8 października 
2004r. ( M.P. Nr 43, poz.753) ustalił  również stawki minimalne podatku od 
środków transportowych. 
Mając na uwadze: 

- zmniejszające się zapotrzebowanie na usługi transportowe, 

- przewidywane niższe wykonanie planowanych dochodów z tytułu 

podatku od środków transportowych w 2004 roku, 

- zwiększający się w każdym roku wpływ podań o ulgi i umorzenia tego 

podatku,  

w projekcie uchwały proponuje się wzrost stawek na 2005r. w stosunku do 
2004r. średnio o 3,2%, tj. w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi wzrostu 
cen detalicznych towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszych 
trzech kwartałów 2004 roku w stosunku do analogicznego okresu 2003r. 
(obwieszczenie Prezesa GUS z dnia 14 października 2004r. M. P. Nr 43 poz. 
763)   
Wzrost stawek podatku od środków transportowych proponowanych na 
2005r. w stosunku do stawek obowiązujących w 2004r. przedstawiają 
załączniki Nr 1, 2, 3 i 4 do uzasadnienia. 



Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    

Poddaję pod glosowanie propozycje poprawek  które zgłosiły komisje . 
 
Głosowanie  
Za -11 głosów,   
Przeciw - 11głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,   
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Chciałbym poinformować że wpłynął wniosek od grupy radnych w sprawie 
przeprowadzenia głosowania imiennego nad projektem uchwały.  
 Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik pod protokółem  
W wyniku przeprowadzonego głosowania  uchwała nie została podjęta.  
 
Głosowanie  
Za -11 głosów,   
Przeciw - 11głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Uchwała nie została podjęta.   
 
Ad. do pkt 11 
 
Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców – opiniuje pozytywnie  
Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej– opiniuje 
pozytywnie 
Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie 
Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – opiniuje pozytywnie 
Komisja Kultury , Sportu i Turystyki – opiniuje pozytywnie 
Komisja Oświaty– opiniuje pozytywnie 
Komisja Zdrowia i Ochrony Środowiska – opiniuje pozytywnie 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  
Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 
uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 
Głosowanie  
Za -15głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 1 głos,  
Uchwała  została podjęta.   



Ad. do pkt 12 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Prawa, Porządku Publicznego  i Współpracy 
z  Samorządami Mieszkańców- Janusz Kołakowski 
Przedstawił stanowisko Radzie Miejskiej odnośnie projektu uchwały 
wniesionego przez Grupę Radnych Rady Miejskiej w Ostrołęce zmieniającego 
uchwałę w sprawie procedury uchwalania budżetu oraz rodzajów i 
szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi.   
Komisja głosami :  9 za,  przy  5 przeciwnych, wstrzymujących nie  było, 
wnioskuje o odrzucenie  przedmiotowego projektu  uchwały jako  niezgodnego 
z  przepisami  prawa.  
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym   został 
poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 
Głosowanie  
Za -10 głosów,   
Przeciw - 6 głosów,  
Wstrzymujących się – 2 głosy,   
Projekt uchwały został odrzucony.  
 
 Ad. do pkt 13 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Prawa, Porządku Publicznego  i Współpracy 
z  Samorządami Mieszkańców- Janusz Kołakowski 
Komisja Prawa, Porządku Publicznego  i Współpracy z  Samorządami 
Mieszkańców  wnioskuje  głosami :  9 za,  przy  5 przeciwnych, 
wstrzymujących  nie  było, o odrzucenie  przedmiotowego projektu  uchwały 
wniesionego przez Grupę Radnych Rady Miejskiej w Ostrołęce  w sprawie 
połączenia Komisji stałych Rady Miejskiej w Ostrołęce,  
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym   został 
poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 
Głosowanie  
Za -10 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 8 głosów,   
Projekt uchwały został odrzucony.  
 



Ad. do pkt 14 
Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców – opiniuje pozytywnie  
 
Radca Prawny U.M – Janusz Kobyliński  
Przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  
Proponowana zmiana uchwały uwzględnia zalecenia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej co do sprecyzowania daty wejścia w życie tego aktu prawnego.  
Jednocześnie zasadnym wydaje się skreślenie § 7 uchwały z uwagi na fakt, iż 
kwestie regulowane tym przepisem normuje ustawa o finansach publicznych.  
Zmiana uchwały nie wiąże się z żadnymi skutkami finansowymi dla Miasta.  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  
Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 
uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 
Głosowanie  
Za -14 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Uchwała  została podjęta.   

Ad. do pkt 15 
Komisja  Gospodarki Finansowej- opiniuje pozytywnie z autopoprawką 
przekazać 50 tys. złotych ze środków UM dla MOPRU w Ostrołęce na zasiłki 
dla osób najuboższych  
Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej - opiniuje 
pozytywnie 
Komisja Oświaty- opiniuje pozytywnie 
Komisja Kultury , Sportu i Turystyki - opiniuje pozytywnie  
Komisja Zdrowia i Ochrony Środowiska- opiniuje pozytywnie  
Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców - opiniuje pozytywnie  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  
Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 
uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 
Głosowanie  
Za -17 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  



Uchwała  została podjęta.   

Ad. do pkt 15 a  
Pracownik Państwowego Funduszu Rehabilitacji  Osób Niepełnosprawnych  
przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały następującej treści:  
Zgodnie z art. 35 a ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 roku o rehabilitacji 

zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych (Dz. U. Nr 123 

poz. 776 z późn. zm.) i w związku z art. 12 pkt 11 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku 

o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 z późn. zm.) podjęcie 

uchwały jest niezbędnym warunkiem do przesunięcia środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej dla Powiatu Ostrołęka w 2004 r. W dniu 5 listopada 2004 roku 

uchwałą Nr 297/XXVII/2004 Rady Miejskiej w Ostrołęce dokonano podziału 

dodatkowych środków w kwocie 213.451,00 zł na zadania realizowane ze środków 

PFRON: 

-  1 pożyczkę na rozpoczęcie działalności gospodarczej w kwocie 25.000,00 zł, 
- dofinansowanie do uczestnictwa w turnusach rehabilitacyjnych w kwocie 

25.000,00 zł, 
- dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych w kwocie 113.451,00 zł, 
- dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i 

środki pomocnicze  w kwocie 50.000,00 zł.  
 W okresie od podjęcia ww uchwały do chwili obecnej  zmieniła się struktura 

zapotrzebowania społecznego realizacji wydatków na poszczególne zadania: 

- 30 osobowa grupa zrezygnowała z wyjazdu na turnus rehabilitacyjny, 
- 2 osoby niepełnosprawne zrezygnowały z pożyczki na  rozpoczęcie działalności 

gospodarczej, 
natomiast 

- wpłynęła bardzo duża ilość wniosków na dofinansowanie do zaopatrzenia w 
przedmioty ortopedyczne ( aparaty słuchowe, wózki inwalidzkie, balkoniki, stół 
pionizujący, poduszki przeciwodleżynowe ), co spowodowało większe 
zapotrzebowanie na ten cel.   

Wobec powyższego istnieje konieczność przesunięcia środków na dofinansowanie 

do zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne w wysokości 59.000,00 zł. 

Powyższe zmiany zostały zaopiniowane przez Powiatową Społeczną Radę ds. Osób 

Niepełnosprawnych w Ostrołęce w dniu 25.11.2004 roku. 



Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Otwieram dyskusję do projektu uchwały.  
Do projektu uchwały radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym projekt 
uchwały został poddany pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 
Głosowanie  
Za -14 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Uchwała  została podjęta.   

Ad. do pkt 16  
Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej - opiniuje 
pozytywnie 
Komisja  Gospodarki Finansowej- opiniuje pozytywnie 
Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – opiniuje pozytywnie 
Samorządy Osiedlowe – opiniują pozytywnie  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Otwieram dyskusję do informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki o realizacji 
uchwały Nr 30/V/2003 Rady Miejskiej w Ostrołęce w sprawie przyjęcia 
Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem miasta Ostrołęki w latach 
2003-2007, oraz za rok 2003 ,   
Do informacji  radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym informacja 
została poddana pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 
Głosowanie  
Za -14 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Informacja  została przyjęta.   
 

Ad. do pkt 16 a  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Otwieram dyskusję do treści Rezolucji w sprawie likwidacji Oddziału ZUS w 
Ostrołęce.    
Do treści Rezolucji  radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym  została 
ona  poddana pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 
Treść Rezolucji Rady Miejskiej Ostrołęki   w sprawie  likwidacji Oddziału ZUS 
w Ostrołęce. Wyrażamy protest przeciwko próbom likwidacji Oddziału ZUS w 
Ostrołęce. Działanie takie uważamy za nieodpowiedzialne z punktu widzenia 
społecznego i gospodarczego. W chwili, kiedy Ostrołęka traciła status miasta 



wojewódzkiego, obiecywano, że w zamian będzie u nas funkcjonowało wiele 
instytucji regionalnych. Dziś z perspektywy mijających lat musimy z 
przykrością i żalem stwierdzić, że byliśmy oszukiwani, a wszystkie decyzje 
podejmowano nie tylko wbrew naszemu stanowisku, ale także w sposób 
lekceważący głosy mieszkańców miasta i całego regionu. Stało się tak chyba z 
prostego powodu – my, mieszkańcy Ostrołęki, w odróżnieniu od mieszkańców 
wielu innych byłych miast wojewódzkich, nie wychodziliśmy na ulice, aby 
protestować przeciwko decyzjom, które uderzały bezpośrednio w możliwość 
naszego godnego bytu. Pozwalaliśmy na to, aby miasto – decyzjami z 
Warszawy – degradowano w sposób systematyczny i niezwykle skuteczny. 
Pozbawiono miasto i cały kurpiowski region wszystkich nieomal instytucji i 
delegatur o charakterze ponadlokalnym, nie przejmując się wcześniejszymi 
obietnicami. Obecnie to degradowanie rangi miasta dokonuje się w tak 
znamiennej i znaczącej dla naszego regionu instytucji, jaką jest Oddział Zakładu 
Ubezpieczeń Społecznych. Jest to dla nas decyzja niezrozumiała i nie do 
przyjęcia. 
W Ostrołęce i regionie obsługiwanym przez pracowników Oddziału ZUS, 
usytuowane są poważne zakłady pracy, które rokrocznie znajdują się na liście 
500 największych i najlepiej prosperujących zakładów w Polsce – Intercell 
Ostrołęka SA, Zespół Elektrowni Ostrołęka, Ostrołęcka Spółdzielnia 
Mleczarska, Xella Ostrołęka (dawniej YTONG), Fabryka Mebli Forte w 
Ostrowi Maz., Zakład Mleczarski Hochland w Baranowie i wiele jeszcze innych 
firm i przedsiębiorstw znanych nie tylko na Mazowszu, w Polsce, ale także w 
Europie i na świecie. Oddział ZUS w Ostrołęce poprzez swoje inspektoraty 
sprawnie obsługuje te i inne zakłady, przedsiębiorstwa i instytucje, w istotny 
sposób przyczyniając się do ich normalnego funkcjonowania.  
 Próbę przeniesienia Oddziału ZUS z Ostrołęki do Płocka uważamy za 
kolejny „zamach” na nasze miasto, na jego instytucje i obywateli. Działalność 
ZUS niejednokrotnie wiąże się z „usługami” dla osób starszych, 
niepełnosprawnych i niedołężnych. Nie wyobrażamy sobie, że osoby takie w 
celu załatwienia swoich spraw (odwołania, zażalenia itp.) zmuszone będą do 
wyjazdu do Płocka – miasta, z którym Ostrołęka nie ma praktycznie żadnego 
połączenia komunikacyjnego. Nie wyobrażamy sobie wobec tego mapy naszego 
miasta bez oznacznika odnoszącego się do Oddziału ZUS w Ostrołęce.  
 
 
Głosowanie treści Rezolucji 
Za -15 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Treść Rezolucji została przyjęta.  
 
 



Ad. do pkt 17   

Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami 
Mieszkańców – opiniuje pozytywnie  
Komisja Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej– opiniuje 
pozytywnie 
Komisja Gospodarki Finansowej – opiniuje pozytywnie 
Komisja Rodziny i Opieki Społecznej – opiniuje pozytywnie 
Komisja Kultury , Sportu i Turystyki – opiniuje pozytywnie 
Komisja Oświaty– opiniuje pozytywnie 
Komisja Zdrowia i Ochrony Środowiska – opiniuje pozytywnie 
Samorządy Osiedlowe – opiniują pozytywnie  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Otwieram dyskusję do informacji Prezydenta Miasta Ostrołęki dotyczących 

realizacji: 

1/ uchwał Rady Miejskiej w Ostrołęce podjętych w okresie III kwartału 2004 
roku,  
2/wniosków Przewodniczących Samorządów Osiedlowych w Ostrołęce, 
zgłoszonych w okresie III kwartału 2004 roku,  
3/ wniosków Komisji Rady Miejskiej w Ostrołęce zgłoszonych w okresie III 
kwartału 2004 roku,  
4/ interpelacji i wniosków radnych Rady Miejskiej w Ostrołęce zgłoszonych w 
okresie III kwartału 2004 roku,   
Do informacji  radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym informacje 
zostały poddane pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 
Głosowanie pkt 1  
Za -14 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Informacja  została przyjęta.  
 
Głosowanie pkt 2 
Za -15 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Informacja  została przyjęta.   
 
Głosowanie pkt 3 
Za -15 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  



Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Informacja  została przyjęta 

Głosowanie pkt 4 
Za -15 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
Informacja  została przyjęta 

Ad. do pkt 18   

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Kotowski   
Czy ktoś wnosi uwagi do informacji pracy  Prezydenta Miasta Ostrołęki w 
okresie od 1 października   2004 roku do 31 października    2004 roku  
 
Uwag nie wniesiono. Informacja została przyjęta.   
Ad. do pkt 19- odpowiedzi  
Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  

dla radnej Agnieszki Bałazy  

Przejście dla pieszych na wspomnianym odcinku przeanalizuje Komisja 

Bezpieczeństwa, myślę że opinia będzie  pozytywna i takie przejście zostanie 

niebawem wykonane.  

dla radnego Marka Gogulskiego  

W sprawie informacji którą pan mnie dzisiaj przekazał nic mnie nie jest 

wiadomo. Na dzień dzisiejszy dementuję tą informację.  

dla radnego Krzysztofa Majkowskiego   

1/ Nie  godzę się z panem że sprawy odnośnie remontów są nierówno 

traktowane . 

Bieżące utrzymanie dróg jest wykonywane ze środków które są zaplanowane w 

budżecie miasta , zaś pilne  rzeczy są wprowadzane w trakcie roku i środki są 

wtedy przesuwane w projekcie zmian w budżecie  miasta na dany rok. Najpierw 

skupiamy się na priorytetach.  

2/ Jest ustalona hierarchia planów. Ustawa która przewiduje że do 30 czerwca br 

.muszą być ustalone plany gminne, wojewódzkie i krajowe. Plan gminny był z 

opóźnieniem 2 miesięcy stąd to się przedłużyło. Teraz taki plan będzie 



opiniował Zarząd Województwa Mazowieckiego a  my czekać będziemy  na 

odpowiedź. 

3/ Decyzja o budowie segregacji odpadów zapadła we wcześniejszej kadencji 

Rady Miejskiej . Nie naszą rolą jest ocenianie radnych.  

4/ Uważam że dużo zostało zrobione w mieście w sprawie modernizacji szkół. 

Nie można wszystkiego wykonać od razu, ale obiecuję że ZSZ Nr 2 również 

doczeka się remontu.  

5/ Osoby które powołałem do Rad Nadzorczych w mieście posiadają zdany 

egzamin państwowy i nie są związane z polityką. 

dla radnego Andrzeja Kanii  

Jestem przeciwny aby w szkołach została wprowadzona ochrona. Zamierzam 

niedługo w szkołach zainstalować monitorig  kamer, i myślę że takie 

rozwiązanie będzie lepsze niż wprowadzenie ochrony .   

Nadanie szkole imienia jak mnie jest wiadomo w zeszłej kadencji Rady 

Miejskiej wykonywał również mój poprzednik. W przepisach jest że takiego 

nadania może również dokonać Prezydent Miasta który reprezentuje i wykonuje 

uchwały Rady Miejskiej.   

dla radnej Agnieszki Tańskiej  

Budynek przy starym szpitalu na obecną chwile nie ma unormowanych 

uregulowań prawnych , sprawy są w trakcie załatwiania. Chętnie ten budynek 

przejmiemy zaś nie wchodzą w rachubę tam mieszkania socjalne ewentualnie 

komunalne.    

Ad. do pkt 20/a  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Otwieram dyskusję w sprawie przyjęcia  sprawozdania z kontroli Ostrołęckiego 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Ostrołęce,  
 
Do sprawozdania z kontroli Ostrołęckiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i 
Kanalizacji w Ostrołęce,  radni Rady Miejskiej nie podjęli dyskusji, po czym 
zostało ono  poddane pod głosowanie  radnym Rady Miejskiej.   
 
 



Głosowanie  
Za -4 głosy,   
Przeciw - 1 głos,  
Wstrzymujących się – 9 głosów,  
Sprawozdanie zostało przyjęte.  

Ad. do pkt 21   

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Poinformował radnych Rady Miejskiej że zgłosiły się dwa kluby piłkarskie o 

zorganizowanie turniejów piłkarskich  pod patronatem Rady Miejskiej . Czy 

radni nie mają nic przeciwko temu żeby taka impreza się odbyła.   

Radni Rady Miejskiej nie wnieśli sprzeciwu.   

Głosowanie  
Za -15 głosów,   
Przeciw - 0 głosów,  
Wstrzymujących się – 0 głosów,  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Józef Kotowski    
Poinformował radnych Rady Miejskiej że wpłynęło pismo od Prezydenta Miasta 
o zwołanie sesji nadzwyczajnej w sprawie  określenia wysokości stawek   
podatku od środków transportowych na terenie miasta Ostrołęki na 2005 rok  i 
określenia   stawek  podatku od nieruchomości na terenie miasta na 2005 rok , 
które w dniu dzisiejszym nie zostały podjęte. 
  
Prezydent Miasta – Ryszard Załuska  

Zaprosił radnych Rady Miejskiej na  wigilię w dniu 22.12. 2004 roku do 

Ostrołęckiego Centrum Kultury.  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Janusz Kotowski   
Zamykam obrady XXIX sesji Rady Miejskiej w Ostrołęce. Dziękuję 
wszystkim za przybycie i dużą wytrwałość.  
  
 
Protokółował:                                    Przewodniczący Rady Miejskiej 
Andersz Wojciech                                      w Ostrołęce   
 
                                                               Janusz Józef Kotowski  
 

  


